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Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity 
Zápis ze zasedání konaného dne 10. 12. 2019 

 

 

 

Přítomni: 24 členů AS LF MU 

Nepřítomni: Petr Babula, Milan Brázdil, Petr Kala, Zdeněk Král, Leoš Křen, Karolína Skorkovská, 

Vlastimil Válek, Čeněk Černoch, Lukáš Opatřil 

Hosté:  děkan prof. Martin Repko, proděkanka prof. Kateřina Kaňková, proděkanka prof. Lýdie 

Izakovičová Hollá, proděkan prof. Tomáš Kašpárek, proděkan doc. Petr Štourač, 

proděkanka Dr. Jana Fialová, proděkan prof. Zdeněk Kala, proděkan doc. Lubomír 

Křivan, tajemník Ing. Michal Sellner. 

Program zasedání 

1. Zahájení a schválení programu 

2. Výsledky voleb do SKAS LF, přivítání nových členů 

3. Volba člena volební a mandátové komise AS LF 

4. Zpráva o činnosti AS LF v roce 2019 

5. Rozpočtová pravidla LF MU a jejich strategie na rok 2020 

6. Strategie přijímacího řízení v roce 2020 pro akad. rok 2020/21 

7. Zpráva děkana 

8. Různé 

 

 

1. Zahájení a schválení programu 

Předseda AS přivítal všechny přítomné na zasedání AS LF a shromáždění akademické obce LF MU, uvedl 

jména předem omluvených senátorů a konstatoval usnášeníschopnost AS LF. 

Pořízením zápisu ze zasedání byl pověřen Dr. Koščík a Mgr. Divoký. 

K navrženému programu nebyly připomínky, program zasedání byl jednohlasně přijat. 

 

2. Výsledky voleb do SKAS LF, přivítání nových členů 

Předseda AS oznámil výsledky platných voleb do SKAS LF proběhnuvší ve volebním obvodu VII. ve dnech 

od 14.11.2019 do 21.11.2019. Volební účast byla 6,09 % z celkového počtu 936 voličů. Se shodným 

počtem 57 získaných hlasů obsadily mandáty Bc. Natália Antalová a Veronika Koňaříková. 
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Předseda AS přivítal zvolené senátorky a předal jim slovo, aby se představily. 

Koňaříková Těší se na spolupráci a v rámci AS LF by se chtěla zasazovat za práva studentů, vytvořit 

jejich morální kodex a šířit dobré jméno SKAS LF. 

Antalová Obhájila mandát, chce pokračovat v současné práci. 

 

3. Volba člena Volební a mandátové komise AS LF 

Předseda AS uvedl, že ve Volební a mandátové komisi AS LF byla uvolněna pozice po Davidovi Havelkovi, 

jemuž skončil senátorský mandát a z komise odstoupil. 

Předsedkyně komise navrhuje, po konzultaci se SKAS AS LF, na uvolněnou pozici Veroniku Koňaříkovou. 

Předseda AS otevřel diskusi, nikdo se nepřihlásil. 

Volba člena Volební a mandátové komise AS LF 

 

Počet přítomných členů před hlasováním: 24 

Pro:   24 

Proti:  0 

Zdržel se: 0 

Přijatá usnesení:  

Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity schvaluje v souladu s čl. 6 odst. 5 Jednacího 

řádu Akademického senátu Lékařské fakulty Masarykovy univerzity návrh předsedkyně Volební a 

mandátové komise AS LF MU na jmenování Veroniky Koňaříkové členkou Volební a mandátové komise 

AS LF MU. 

 

4. Zpráva o činnosti AS LF v roce 2019 

Předseda AS na úvod uvedl, že dle čl. 5 odst. 15 Statutu LF MU je v rámci shromáždění akademické obce 

LF MU povinen jednou ročně informovat o činnosti AS LF. 

Shrnul v průřezu hlavní náplň jednotlivých jednání AS LF, kterých bylo včetně dnešního celkem osm. 

Jednalo se schválení nových pravidel tvorby rozpočtu na LF, schválení zprávy o hospodaření v roce 2018 

a rozpočtu na rok 2019, schválení Výroční zprávy LF MU 2018, vyjádření souhlasu s návrhem vzniku 

nového studijního programu Farmacie, schválení podmínek pro přijetí ke studiu v otevíraných studijních 

programech v akademickém roce 2020-21, schválení návrhu přeměny čtyř studijních oborů na studijní 

programy. Předsedkyní SKAS byla zvolena Bc. Antalová, předsedkyní VaMK doc. Skorkovská. 

V tomto roce AS LF vyhlásil volbu na kandidáta na funkci děkana LF MU, v niž přesvědčivě uspěl doc. 

MUDr. Martin Repko, Ph.D., který byl následně rektorem jmenován děkanem LF MU. Poté AS LF vyjádřil 

souhlas se jmenováním nových proděkanů a schválil návrh složení Vědecké rady LF. 

Předseda následně otevřel diskusi, nikdo se nepřihlásil. 
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5. Rozpočtová pravidla LF MU a jejich strategie na rok 2020 

Předseda AS krátce bod uvedl a předal slovo děkanovi a tajemníkovi LF MU. 

 

Tajemník Prostřednictvím prezentace připomněl stávající rozpočtová pravidla a představil vizi 

jejich úprav do budoucna. (prezentace je přílohou č. 2 tohoto zápisu). 

  LF MU respektuje rozdělení fixní a výkonové části.  Používá 7 základních parametrů, jež 

vychází z toho, podle čeho rozděluje MU, ale některé z nich nelze aplikovat na fakulty. 

Děkan Je potřeba pamatovat, že letos jsme přijali o 18 studentů méně, než vyžadoval vládní 

program. Příští rok budeme muset o tento počet navýšit absolutní počet přijatých 

studentů. Prostředky z vládního programu by měly být použity na nábor nových 

pedagogů, nejen zvýšení mezd stávajících – budou přetíženi. 

 Dále je třeba zamyslet se nad bonifikacemi pracovišť za zahraniční pracovníky a vedení 

závěrečných prací v cizím jazyce. 

 Uvažuje se také na zavedení parametru úspěšnosti studia v závislosti na jednotlivých 

předmětech.  

Předseda AS Jak toto kritérium sledovat? Parametr úspěšnosti studia znevýhodní pracoviště vyučující 

v prvních ročnících, kde je větší neúspěšnost studia? 

Děkan Určitě by to nemělo znamenat polevení ve známkování, nikoho tím nechceme 

ovlivňovat, naopak by se měla zkvalitnit výuka. Podpora směřuje právě i na kvantitativní 

zlepšení – nábor nových pedagogů. 

Juřica Studijní úspěšnost je ovlivňována i počty nabíraných studentů. Studentů je celkově 

méně v republice a navyšujeme počty. Navrhuje parametr úspěšnosti výuky přehodnotit 

na kvalitu výuky. 

Mornstein V prvním ročníku se studenti adaptují na studijní režim. Nejsou ve SZŘ potřeba upravit 

některé parametry, které by usnadnily život prvním ročníkům? 

Předseda AS  Požádal SKAS LF, aby navrhli, jak z jejich pohledu snížit neúspěšnost studia v prvních 

ročnících, respektive co by pomohlo novým studentům adaptovat se na LF MU. 

Antalová SKAS se v lednu vyjádří. 

Plánka Musíme však také pamatovat na kapacitu klinických pracovišť, pokud bychom snižovali 

nároky na studenty v nižších ročnících, na klinická pracoviště by se pak do výuky dostalo 

více méně kvalitních studentů, na což tato pracoviště nemají kapacitu prostorovou ani 

vyučujících. 

Děkan Vedení LF MU si je tohoto stavu vědomo, je však potřeba vzít v potaz i možnosti, které 

přinese dokončení SIMU. Část klinické výuky se tak bude moci rozmělnit i na toto 

pracoviště. 

Kašpárek Součástí rozpočtů pracovišť je i IP. Zde jsme mírnější než MU, ta bude například 

zohledňovat pouze Q1, a k jeho výpočtu zahrnovat i podíl zahraničních spoluautorů. 
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Snažíme se o nastavení udržitelnějšího, stabilnějšího rozpočtu, aby mohl sloužit pro 

strategičtější plánování. 

Tomáš Když si vezmeme české časopisy, ty se pohybují v Q3 a Q4, měli bychom  podporovat i 

české písemnictví. 

Děkan  Neznamená to, že bychom nechtěli pracovat s českými pracovišti. Musíme však  

reflektovat Metodiku 17+. 

Gál Výkonnostní část rozpočtu znevýhodňuje  malá pracoviště, větší pracoviště mají větší 

počet asistentů a tím pádem více impaktů. 

Děkan Velká pracoviště ty peníze i vygenerují, a je spravedlivé, aby za svou práci dostali 

zaplaceno z toho, co vydělají. 

Gál Zohledňuje se velikost výuky ve výkonové části rozpočtu?  

Tajemník Ne, nezohledňuje. 

Hermanová Koeficienty za výuku diskriminují všechna pracoviště, která neučí jen VL – za ZL je jen 

pětina nebo šestina toho, co je za VL. I ve zdravotnictví si nemůžeme vybírat, že budeme 

léčit jen ekonomicky výhodnější pacienty, je potřeba podporovat všechny obory. 

Rozdělit výuku mezi pracoviště není řešením, někde se některé předměty nikdy neučily. 

Tajemník Sešli jsme se v rámci ekonomické komise a strávili několik hodin modelování různých 

koeficientů výuky. Prakticky všechny modely dopadly nakonec tak,  že na pracoviště, 

která učí zubaře a nelékaře neměly nakonec vůbec žádný dopad. Jedinou možností je 

rozdělit výuku „která nese peníze“ rovnoměrněji.  

Jurajda Pokud bychom navýšili koeficienty u přednášek pro ZL, tak aby výuka jedné hodiny 

přednášky pro ZL generovala pro pracoviště stejný příjem jako přednáška pro VL, potom 

by výuka VL de facto dotovala výuku ZL. 

Gál Měla by být zohledněna praktická výuka. Aby se praktická výuka vyplatila dělat, ne jen 

studenty nahnat do přednáškových místností.  

Tajemník Souhlasí, je potřeba nastavené parametry postupně přehodnocovat. 

 

Další příspěvek do diskuse již nebyl. 

Předseda AS následně diskusi ukončil 

 

6. Strategie přijímacího řízení v roce 2020 pro akad. rok 2020/21 

Předseda AS krátce bod uvedl a předal slovo děkanovi a proděkance Kaňkové. 

Kaňková Představila prostřednictvím prezentace výsledky přijímacího řízení v roce 2019 a plán 

pro rok 2020 (prezentace je přílohou č. 3 tohoto zápisu). 

Tomáš Jak dopadly s přijímacím řízením jiné LF? 
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Děkan Dopadly dobře. My jsme letos přijali 405 studentů, to je o 18 méně než požaduje plán 

vládní podpory. Pražské fakulty přeplnily a udělaly si z toho PR. Potřeba se nad tím 

zamyslet. Praha a Olomouc nás vykradly na studentech bez přijímacího řízení. Reálně 

nám teď hrozí pokuta 40 mil. od MŠMT. Pokoušíme se to vyjednávat, ale musíme 

přijmout nějaký závazek, minimálně to znamená přijmout dva kruhy navíc příští rok 

oproti letošku. 

Dobrovolná Z dotazníkového šetření provedeného v rámci ČR vyplynulo, že studenti volili školu 

podle renomé univerzity – nejdůležitější faktor. Chápe, že LF musí přijímat více studentů. 

Chceme se ale podbízet natolik, abychom snižovali podmínky přijetí na minimum? 

Kaňková Dle našich feedbacků jsou rozhodující faktory jiné – nejdůležitějším je názor kamarádů 

a známých, kteří již studují nebo nedávno absolvovali. 

Předseda AS Nepomohlo by zorganizovat za pomoci našich studentů prezentace LF MU přímo na 

středních školách? 

Kaňková Děje se tak v rámci nejrůznějších veletrhů, např. Gaudeamus, nepodceňujeme to. 

Další příspěvek do diskuse již nebyl. 

 

7. Zpráva děkana 

Děkan nejprve poděkoval za podmětnou diskusi k předchozím bodům a následně shrnul dění na LF za 

období od posledního zasedání AS LF. 

V tomto období se uskutečnila přednáška v rámci udělení čestného doktorátu prof. Davidovi Lane. 

Téhož dne také proběhlo pietní shromáždění akademické obce Masarykovy univerzity na Kounicových 

kolejích při příležitosti připomínky 80 let od uzavření českých univerzit. 

Uskutečnil se ples LF MU - Ples století. Děkan jej hodnotí jako obrovskou krásnou akci. Do příštího období 

však podpoří spíše návrat do předchozího formátu – hlavním organizátorem by tak v příštím roce měl 

být Spolek Mediků za podpory, i ekonomické, ze strany LF MU. 

Probíhá příprava vytvoření nového ústavu v rámci LF MU – Ústav lékařské genetiky. 

Pro rok 2020 vidí děkan čtyři priority, a to dokončení stavby SIMU a zahájení výuky na tomto novém 

pracovišti v září 2020, naplnění vládního programu navýšení studentů VL, udržení kvality studia a snížení 

studijní neúspěšnosti a proaktivní podporu vědy a výzkumu. 

Předseda AS poděkoval za zprávu a otevřel diskusi, nikdo se nepřihlásil. 

 

8. Různé 

Proděkan Kašpárek informoval, že dnešního dne, 10.12.2019, byl odeslán na Evropskou komisi 

Endorsement Letter – přihlášení k procesu adaptace HR Award, vstřícnější prostředí pro vědu a výzkum. 

V průběhu příštího roku budou akademici zváni k diskusi ohledně vylepšení LF MU. 

Předseda AS připomněl plánované datum příštího zasedání, které se uskuteční dne 28. 1. 2020.  
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Předseda AS následně spolu s děkanem popřál klidné prožití nadcházejících svátků a zasedání ukončil. 

  

Přílohy:  1) Prezenční listina 

  2) Prezentace k bodu 5. – Rozpočtová pravidla LF MU a jejich strategie na rok 2020  

3) Prezentace k bodu 6. –  Strategie přijímacího řízení v roce 2020 pro akad. rok 2020/21 

   
  

Zapsali: Mgr. Bc. Michal Koščík, Ph.D., Mgr. Jaroslav Divoký 

   

 

 

 

doc. RNDr. Josef Tomandl, Ph.D.      V Brně dne 10. 12. 2019 

předseda AS LF 


